
Vedr. møde med Folketingets udvalg for Landdistrikt og Øer. Omø 31. august 2023 

 

Kære udvalg tak for et godt borgermøde på Omø i dag. Dejligt at I kunne komme helt herud og 

høre, hvad der rør sig i vores lille-verden. 

På mødet inviterede I os til evt. at uddybe vores indlæg fra mødet, hvor tiden var knap. 

Dette tilbud tager jeg imod.  

Mvh 

Birger Bo Johansen 

 

- Som øbo føler jeg mig generelt godt behandlet både af kommune og Folketing 

- Der er dog et principielt spørgsmål, som det må være relevant at rejse over for udvalget 

- Folketinget bør have større opmærksomhed på, om der på regionalt og kommunalt er de 

nødvendige ressourcer til at opfylde den gældende lovgivning, hvad enten den stammer fra 

EU eller er national. 

- Dette er en gammel problematik, som blev forstærket med kommunalreformen og 

nedlæggelse af amterne. 

- Til stadighed er der områder, der ”falder mellem flere stole” 

- Som eksempler kan nævnes socialområdet, sundhedsvæsenet og miljøet 

- På det sidstnævnte område er vi hårdt ramt her. 

- Gennem 20 år har vores lokale farvande været losseplads for giftigt affald fra den norske 

olieindustri og er det fremdeles. 

- Slagelse Kommune har således haft ansvaret, og den har afsat meget store ressourcer for at 

løfte det, men kommunen har alene været op mod norske olieinteresser med i omegnen af 

15.000 milliarder norske kr. i ryggen og al den teknisk/videnskabelige og juridiske bistand, 

som penge kan købe. 

- Fra miljøstyrelsen har der ikke været nogen hjælp at hente. 

- Miljøministeren har så for nylig har erkendt at den er helt gal Men han har dog indtil videre 

ikke kunnet stille noget op, men skudt en standsning af forureningen ud i fremtiden. 

- Denne og andre alvorlige sager skulle for flere årtier siden været håndteret nationalt. 

Offentligt
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